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The thermal behaviour of the nonperturbative QCD vacuum has been examined in the context
of the dual version of colour gauge theory in order to explore the dynamics of the quark–hadron
phase transition at nonvanishing bario-chemical potential. By building the free energy change
and the accompanying surface tension for the quark–hadron phase transition, the bulk properties
for the quark–hadron phase have been examined. The surface tension at finite temperature is an
important quantity for the exploration of the bubble formation in the Big Bang scenario and for
the quark–gluon plasma creation in ultrarelativistic heavy-ion collisions.

Исследуется тепловое поведение непертурбативного КХД-вакуума в контексте дуальной
версии цветовой калибровочной теории с целью изучения динамики фазового перехода кварк–
адрон в присутствии неисчезающего бариохимического потенциала. Также изучаются основные
свойства фазы кварк–адрон путем построения обмена свободной энергии и соответствующего
напряжения поверхности для фазового перехода кварк–адрон. Напряжение поверхности при
конечной температуре является важной величиной для исследования образования пузырей в
сценарии Большого взрыва и формирования кварк-глюонной плазмы в ультрарелятивистских
столкновениях тяжелых ионов.
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